From: REP PERS OSP USF LUXEMBOURG < REP-PERS-OSP-USF-LUXEMBOURG@ec.europa.eu>

Sent: Wednesday, December 4, 2024 3:15 PM

Cc: REP PERS OSP USF LUXEMBOURG < REP-PERS-OSP-USF-LUXEMBOURG@ec.europa.eu>

Subject: New Commission = Reorganisation | Nouvelle Commission = Réorganisation



New Commission = Reorganisation

Cliquez ici pour le français Luxembourg, 04/12/2024

The new Commission is being set up. Each Commissioner received a dedicated "mission letter". Reading it, together with one of the new Commission's first decisions (attached), it states that a **reorganisation** will take place for **DG ECFIN**'s Luxembourg-based services:

"DG Economic and Financial Affairs (DG ECFIN) Changes for DG ECFIN - Units ECFIN.L2 (InvestEU governance and advisory) and ECFIN.L3 (InvestEU implementation) move from DG ECFIN to DG GROW".

The staff has been informed by their top management who do not seem to be able to respond to their fears.

This announcement says nothing about the fate of the Staff of these units. Should they leave for Brussels? Will their posts and tasks remain in Luxembourg? So many questions that cause deep discomfort and growing anxiety.

Let's also remember that the Luxembourg staff of DG ECFIN had already been "sliced" a few years ago between DG BUDG and DG ECFIN.

This time DG ECFIN Luxembourg will be cut off from a very large proportion of its staff to DG GROW (potentially three quarters of these colleagues would be affected).

Experience also shows that colleagues of "transardennaise" DGs are structurally disadvantaged in terms of their career development prospects.

Union Syndicale Fédérale-Luxembourg urges the competent authorities (Commissioner, DG ECFIN, DG HR) to respond very quickly to colleagues about their future. Uncertainty does not increase the attractiveness of the Luxembourg site, quite the contrary!

Union Syndicale Fédérale-Luxembourg will remain vigilant as regards the future of these colleagues based in Luxembourg.

We offer you what we really are, not more not less





UNION SYNDICALE FEDERALE LUXEMBOURG

Contact: REP-PERS-OSP-USF-LUXEMBOURG@ec.europa.eu
www.usf-Luxembourg.eu

Your representatives :

BECH and T2: P. ALMA C-A POPESCU N. MAVRAGANIS A. KYRAMARIOS <u>OP:</u> M. COLLIGNON E. BASTIEN <u>CPE:</u> J. MECHIN M. TAMI Gasperich: N. FETTAH C. PALADINO S. KARDARAS P. VAKONDIOS

Union Syndicale Fédérale Luxembourg is one of the recognised organisations officially representing the staff of the European Commission.

You receive communications from Union Syndicale Fédérale Luxembourg because you work in the European institutions and therefore listed in its formal directory.

Unsubscribe - Privacy statement.



Nouvelle Commission = Réorganisation

Click here for English

Luxembourg, le 04/12/2024

La nouvelle Commission se met en place. Chaque Commissaire a reçu sa « lettre de mission». À sa lecture, et à celle d'une des premières décisions (jointe) de la nouvelle Commission, on y apprend qu'une **réorganisation** va se faire pour les services de la **DG ECFIN** basés à Luxembourg:

"DG Economic and Financial Affairs (DG ECFIN) Changes for DG ECFIN - Units ECFIN.L2 (InvestEU governance and advisory) and ECFIN.L3 (InvestEU implementation) move from DG ECFIN to DG GROW".

Le personnel a été informé par le top management qui ne semble pas pouvoir répondre aux craintes émises.

Cette annonce ne dit rien sur le sort réservé au personnel de ces unités. Devront-ils partir pour **Bruxelles** ? Les postes et tâches resteront-ils sur Luxembourg ? Autant de questions qui provoquent un profond malaise et une anxiété croissante.

Souvenons-nous aussi que le personnel luxembourgeois de la DG ECFIN avait déjà été « saucissonné » il y a quelques années entre la DG BUDG et la DG ECFIN.

Cette fois-ci, on ampute la DG ECFIN Luxembourg d'une très importante proportion de son personnel pour le rattacher à la DG GROW (potentiellement les trois quarts de ces collègues seraient impactés).

L'expérience montre aussi que les collègues des DGs transardennaises sont structurellement défavorisés quant à leurs perspectives d'évolution de carrière.

L'Union Syndicale Fédérale-Luxembourg demande instamment aux autorités compétentes (Commissaire, DG ECFIN, DG HR) de répondre très rapidement aux collègues quant à leur avenir. L'incertitude ne renforce pas l'attractivité du site de Luxembourg, bien au contraire!

L'Union Syndicale Fédérale-Luxembourg restera cependant vigilante en ce qui concerne le devenir de ces collègues basés au Luxembourg.

NOUS VOUS OFFRONS CE QUE NOUS SOMMES RÉELLEMENT, NI PLUS NI MOINS





UNION SYNDICALE FEDERALE LUXEMBOURG

Contact: REP-PERS-OSP-USF-LUXEMBOURG@ec.europa.eu www.usf-Luxembourg.eu

Vos représentants :

BECH et T2: P. ALMA C-A POPESCU N. MAVRAGANIS A. KYRAMARIOS <u>OP:</u> M. COLLIGNON E. BASTIEN <u>CPE;</u> J. MECHIN M. TAMI Gasperich: N. FETTAH C. PALADINO S. KARDARAS P. VAKONDIOS

Union Syndicale Fédérale Luxembourg est une des organisations reconnues représentant officiellement le personnel de la Commission Européenne.

Vous recevez des communications de l'Union Syndicale Fédérale Luxembourg parce que vous travaillez dans les institutions européennes et que vous êtes donc inscrit dans son répertoire officiel.

Se désabonner - Déclaration de confidentialité